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PROTOKÓŁ NR  6-6/2024 

z pierwszego  posiedzenia 

Komisji Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami  

Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się  17 września 2024 r., godz. 15:30  w s. 003 

Nowego  Ratusza  przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 

protokołu.  

 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6 (sześciu)  czyli było 

quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny Karol Ważny–Przewodniczący Komisji. 

 

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – Po stwierdzeniu quorum, otworzył 5 

posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został dostarczony 

radnym w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  Poinformował 

że do porządku weszły cztery projekty uchwał. Zaproponował korektę  porządku, tak aby 

w punkcie trzecim  znalazł się temat dotyczący ogólnie zasad  nadawania nazw ulic, 

natomiast ten projekt uchwały będzie przyjęty w późniejszym terminie.  

 

 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:         

 

1. Opiniowanie projektów uchwał RMG. 

 

 1.1     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 

rok – druk nr 96; 

 

Referuje : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

1.2. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 97; 

       

      Referuje : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

1.3. w sprawie opłaty miejscowej – druk nr 89; 

 

Referuje : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 



1.4. w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta 

Gdańska a Gminą Miejską Tczew w zakresie zagospodarowania frakcji 

energetycznej z odpadów komunalnych  - druk nr 95; 

 

Referuje : Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

2. Omówienie zasad dokonywania zmian nazw ulic i nadania nazw nowym ulicom, 

placom, skwerom. 

 

3. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Oskara Żawrockiego. 

 

4. Omówienie przygotowań do wyborów do rad dzielnic. 

 

5. Omówienie harmonogramu prac nad przyjęciem zaktualizowanych zasad 

funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego. 

 

6. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander x - - 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

 

PUNKT 1 

 

1.1 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – 

druk nr 96; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 26 września 2024 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

Przystąpiono do głosowania 

 

 

 

 

 

 

 

 



LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Trojanowską, Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

 6 głosami „za” ” i 1 głosem wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia Nr 5-5/43-43/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.235.2024.  

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – spytał jakie są przyczyny zmniejszenia 

poziomu wydatków w Wydziale Projektów Inwestycyjnych. 

 Agnieszka Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków – 

opowiedziała, że są to różne przyczyny, związane z dostosowaniem harmonogramów 

rzeczowo – finansowych.  

Przystąpiono do głosowania 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

 

 

1.2. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska – druk nr 97; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 26 września 2024 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

Przystąpiono do głosowania 

 

 



LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Trojanowską, Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

 6 głosami „za” ” i 1 głosem wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia Nr 5-5/44-44/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.236.2024.  

1.3. w sprawie opłaty miejscowej – druk nr 89; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 26 września 2024 r. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Agnieszka 

Trojanowska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander x - - 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Agnieszkę 

Trojanowską, Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. 

 7 głosami „za” ” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 5-5/45-45/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.228.2024.  

1.4. w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miasta 

Gdańska a Gminą Miejską Tczew w zakresie zagospodarowania frakcji 

energetycznej z odpadów komunalnych  - druk nr 95; 

 

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 

z dnia 26 września 2024 r. 



Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówiła Anna Wołodźko, 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej. 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – zadał pytanie odnośnie trwałości 

porozumienia. 

 

Anna Wołodźko, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej – 

odpowiedziała, że w tym przypadku Tczew jest już gotowy, natomiast miasto Kwidzyn 

jeszcze pracuje bo wymaga to przyjęcia odpowiednich uchwał i będzie gotowe na 

przełomie tego roku.  

Aleksander Jankowski – członek komisji – zwrócił się z pytaniem, o jakie ilości 

odpadów są przekazywane z Tczewa.  

Anna Wołodźko, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej – 

odpowiedziała, że ma to być około 34 tysięcy ton. 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Ważny Karol x -  - 

2.  Oleszek Bogdan x - - 

3.  Bartków Agnieszka x - - 

4. Cisoń Sylwia x - - 

5. Jankowski Aleksander - - x 

6. Perucki Jan x - - 

7. Świacki Łukasz x - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Annę Wołodźko, 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej. 

 6 głosami „za” ” i 1 głosem wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Opinia Nr  5-5/46-46/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.234.2024.  

Punkt 2 

Omówienie zasad dokonywania zmian nazw ulic i nadania nazw nowym ulicom, placom, 

skwerom. 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – poinformował, że w dniu dzisiejszym Komisja 

nie przyjmie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ul. Oskara Żawrockiego. Dodał, 

że chciałby się skupić na omówieniu zasad zmiany nazw ulic i nadania nazw nowym 

ulicom, placom, skwerom. Zaproponował aby działo się to w dwóch etapach, tzn. 

w pierwszej kolejności na jednym posiedzeniu wniosek byłby omawiany a dopiero na 

kolejnym posiedzeniu przyjmowany byłby projekt uchwały. Oddał głos Pani Dyrektor 

Beacie Gaj.  



Beata Gaj – Dyrektor Wydziału Geodezji – powiedziała, że jeśli przychodzi do Wydziału 

Geodezji wniosek o upamiętnienie danej osoby poprzez nadanie nazwy jakiemuś 

miejscu w mieście, wówczas Wydział Geodezji zwraca się do Instytutu Pamięci 

Narodowej z prośbą o informację czy dana osoba jest tego godna. Wnioski zgłaszają 

różni działacze lub instytucje. Wydział Geodezji sprawdza również czy plan 

zagospodarowania pozwala na nadanie nazwy. Dodała, że trzeba wziąć pod uwagę wiele 

aspektów, m.in. to czy w dane miejsce będzie mogła podjechać karetka. 

Jan Perucki – członek komisji – stwierdził, że istotna jest też kwestia tożsamości danych 

patronów ulic. Może to być osoba ważna dla lokalnej społeczności i lokalizacja ma duże 

znaczenie. Dodał, że uhonorowanie miejsca czyimś nazwiskiem jest pewnego rodzaju 

zaszczytem i niekoniecznie wszyscy są tego godni.  

 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – powiedział, że idea żeby te nazwiska 

kandydatów zweryfikować jest jak najbardziej słuszna. Dodał, że są plany aby powołać 

zespół złożony z osób, które oceniałyby te wnioski. Być może przedstawiciele komisji 

mogą zostać powołani do tego zespołu. Dodał, że w obecnej chwili lista jest długa 

i brakuje odpowiednich miejsc. Wyraził opinię, że ronda są dobrym miejscem, gdzie 

można jakąś osobę uhonorować. Powiedział, że dzisiejsza propozycja uhonorowania 

Oskara Żawrockiego który był działaczem harcerskim i w dzielnicy Gdańsk Południe jest 

już patronka związana z harcerstwem.  

Beata Gaj – Dyrektor Wydziału Geodezji – stwierdziła, że nazwy powinny być 

nadawane niejako z klucza, tzn. jeśli ktoś szuka np. ulicy związanej z Adamem 

Mickiewiczem. Dodała, że nie czuje się kompetentna aby oceniać z punktu widzenia 

historii czy ktoś jest godny uhonorowania. Dlatego tak potrzebna jest opinia Instytutu 

Pamięci Narodowej. 

Agnieszka Bartków – członek komisji – powiedziała, że nie było odpowiedzi w sprawie 

wniosków złożonych w poprzedniej kadencji w Komisji Kultury.  

Beata Gaj – Dyrektor Wydziału Geodezji – odpowiedziała, że prawdopodobnie nie było 

pozytywnej opinii radnych w tym temacie. 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – powiedział, że można do tego tematu wrócić. 

Nawiązał do tematu projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Oskara 

Żawrockiego. 

 Beata Gaj – Dyrektor Wydziału Geodezji – powiedziała, że projekt uchwały jest 

przygotowany natomiast jest jeszcze sytuacja z deweloperem, który czeka na numer 

porządkowy. Zostało już napisane uzasadnienie, radca prawny pozytywnie zaopiniował, 

jak również Prezydent Borawski. Natomiast Pani Prezydent Aleksandra Dulkiewicz 

zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie czy na pewno Oskar Żawrocki jest zasłużony. Dodała, 

że projekt uchwały może być przygotowany na następną sesję Rady Miasta.  

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – powiedział, że skoro już wniosek został 

złożony do Pani Prezydent więc niech tak to zostanie, natomiast w przyszłości komisja 



będzie chciała aktywnie włączyć się. Zwrócił się z prośbą do Pani Dyrektor Beaty Gaj 

o zreferowanie tematu na komisji. Dodał też, że Rada Dzielnicy została przez niego 

osobiście powiadomiona i będzie miała możliwość uczestniczenia w posiedzeniu. 

Powiedział, że chciałby aby komisja skupiła się na liście, która pozostała z Komisji Kultury 

z zeszłej kadencji. Zaproponował aby zastanowić się nad dostosowaniem uchwały 

o zasadach nadawania nazw ulic do obecnych warunków. 

Beata Gaj – Dyrektor Wydziału Geodezji – zgodziła się z tym, że jest to uchwala z 2014 

roku, która na tamten czas sprawdzała się bardzo dobrze, natomiast zmieniły się trochę 

realia. 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – zwrócił się z prośbą do członków komisji aby 

zgłaszali również swoje propozycje nowych nazw ulic. 

PUNKT 4 

Omówienie przygotowań do wyborów do rad dzielnic. 

 

Odbyła się dyskusja z udziałem członków komisji i Pani Sylwii Betlej, Dyrektor Biura ds. 

Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami, która przedstawiła stan przygotowań do 

wyborów do rad dzielnic na dzień posiedzenia.  

 

Nastąpiła awaria dyktafonu, która uniemożliwiła szczegółowe spisanie dyskusji w/w 

punktu porządku obrad. 

 

PUNKT 5 

 

Omówienie harmonogramu prac nad przyjęciem zaktualizowanych zasad 

funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego. 

 

Odbyła się dyskusja z udziałem członków komisji i Pani Sylwii Betlej, Dyrektor Biura ds. 

Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami, która przedstawiła harmonogram prac nad 

przyjęciem zaktualizowanych zasad funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego. 

Nastąpiła awaria dyktafonu, która uniemożliwiła szczegółowe spisanie dyskusji w/w 

punktu porządku obrad. 

 

PUNKT 6 

 

Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 

 

Karol Ważny – przewodniczący Komisji – nie było żadnej korespondencji. 

Poinformował o wyczerpaniu porządku obrad. Zamknął posiedzenie - godz. 17:00.  

Przewodniczący                                                               

 Komisji Bezpieczeństwa, Handlu 

 i Współpracy z Mieszkańcami                                                     

   

 

/-/ Karol Ważny 

Protokołowała: 

Magdalena Garbowska 


